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OFFICE OF THE INDEPEhBENT COLlVSEL 

Da:e of rranscnptlon 4/20/98 

FLOYD SPARKS, JR., Computer Consultant, sub-contractor 
from BOOZE, ALLEN, & HAMILTON, INC., and assigned to the Office 
of Information Resource Management (IRM), U.S. Department of 
Defense, was interviewed in the offices of the Pentagon General 
Counsel, on March 9, 1998. Also present was Ms. IVEY MARTINS, 
Corporate Counsel, from BOOZ, ALLEN, & HAMILTON, INC., 
8283 Greensboro Drive, McLean, Virginia, and Deputy General 
Counsel for the Pentagon, BRADLEY WEIGMANN. Representing the 
Office of the Independent Counsel were Special Agents (SAs) 

Federal Bureau of 
. Investigation (FBI), and JIM RICKARDS, Computer Support, OIC. 

After a brief explanation of the purpose of the 
interview, SPARKS advised that MONICA S. LEWINSKY had requested 
his assistance on how to erase certain files and e-mail messages 
from her desk computer located just outside the Office of the 
Secretary of Defense for Public Affairs, KENNETH BACON. This 
request came approximately one week prior to her resignation, 
because he had already been notified of her pending departure. 
He was not approached personally by LEWINSKY, but was assiqned to 
assist her after she contacted the IRM help line. 
she acted excited and agitated 

When they met, 

information and pressed SPARKS 
about her concerns in erasing 
for instructions. 

LEWINSKY told SPARKS that, based on discussions she 
had with LINDA TRIPP, LEWINSKY understood that deleted files and 
e-mail from her computer could still be retrieved later, unless 
erased. LEWINSKY was concerned that other employees who 
occasionally_utilized her computer could retrigve and read her 
personal communications. She was-specifically concerned about ’ 
e-mail she had sent, more than ones she may have received. 

SPARKS instructed LEWINSKY on how to erase her e-mails 
in a brief meeting just outside her office. He explained that 
e-mail messages received or sent, which were deleted the same 
day, did not get automatically backed up in the Pentagon's back- 
up system. All other messages were recorded and saved for four 
weeks on a rotational schedule at an off-site facility. This was 
done to maintain the integrity of-the computer files in case of a 
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national emergency. After four weeks, tapes were rotated back 
and used over again to record communications. Once new 
information was recorded over the backed up information, the old 
information was written over. 

procedures 
SPARKS advised that once he carefully explained the 
to LEWINSKY she returned to her desk. He never 

physically went to her computer, 
LEWINSKY for further assistance. 

and he was never re-contacted by 
SPARKS believed 

that he had solved her paroblem. 
In his opinion, 

knowledge, 
He also had no information, or 

that any other IRM computer specialists were ever 
enlisted by LEWINSKY to provide further assistance. 

According to SPARKS, his boss, BONNIE NICHOLSON, had 
instructed IRM employees that it was a department policy to 
provide instruction, but not actually perform operations for 
employees seeking advise. Additionally, there was a policy that 
IRM employees were forbidden from entering an employee's personal 
computer to delete files. However, IRM did issue bulletins 
encouraging employees to occasionally erase old temporary, cache, 
and e-mail files in order to make space on the hard drive which 
had a finite capacity. 

SPARKS advised that neither he nor his IRM associates 
were provided the computer software tools such as "utilities," 
which could permanently erase information from a hard drive. He 
also advised that he had no software to perform image processing 
of a hard drive. 

a 
MS .- IVEY MARTINS, the B60Z, ALLEN, & HAMILTON, INC. 

attorney, representing SPARKS and their employer requested any 
further contact with her client be channeled through her office. 
Thereafter, SPARKS provided a home address of*'-'_r'- 
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Page mlTeD STATE5 DISTRi‘T COURT IDR 7HT DISZRIC7 OF COLUHB1A 1 PROCEEDINGS 
______----------I 2 Whereupon, 
In IX?: 3 FLOYD SPARKS. JR. 
GRAND JURY -~YGs 4 was called as a witness and, after having been duly sworn by 
__________------~ 5 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testifim 

Crmd Jury Room HO. 3 6 as follows: unit.* st.te, Di,crlct COYIX 
r0T rhe DlIr.CiC~ Of colunbla 7 EXAMINATION 

3rd ‘ Conrtitucion, H.W. 
wa,tlinqtcn, D.C. 20001 8 BY MR. BINHAK: 

rw2sd.y. n.y 12. 1998 9 Q Would you state your full name and spell it for tl 
rhc te,rinony Of FLLXD SPARK5, JR. Y*S L.kCIl In mc 10 record, please? 

pra*enc* ot l full quc.nn et Grand Jury 97-2, Imprneled on 11 A Floyd, F-l-o-y-d, Sparks, S-p-a-r-k-s, Jr., J-r. 
%?ptemLmr 19. 1997. CcenenCinq .r ,2:05 p.m., c-?rore: 12 Q Good morning, Mr. Sparks. How are you today? 

so- I.. YISE_RC 
Lmp&yxnd&pmdene counsa1 

13 A Fine, thank you. 
14 SlMLu BIYHM Q My name is Stephen Binhak. I’m an Associate 

lu- TRA- 
Jlnxl -UN 15 Independent Counsel. I work at the. Office of Independent 
AS,ocI.ZC m*cpen*ant coun¶*l 
ott*ce or 1ndq.nd.ent couns*1 16 bmse~. 
1001 PmuSylvml~ ~“.I)“C, Ya=ZhYsSt 
Sultr ‘90 “OZth 17 This is Misha Travers, this is Julie Corcoran, Jim 
“.,hinqLlXI, D.C. 20004 

18 Crane and Sol Wise&erg. They are all also Associate 
19 Independent Counsels and they work at the Independen 
20 Counsel’s office. 
21 This is the grand jury and this is the court 
22 reporter and this is the foreperson of the grand jury whc 
23 just swore you in. Okay? 
24 A Okay. 
25 Q Before we start with this examination, I just want 

Pdqe 2 Page 1 
CO*rENZS I to give you a background on some of the rights and 

2 responsibilities you have as a witness before the grand jury 
P.g. 3 and I’Il ask you to give a verbal response to alI the 

4 questions and keep your voice up because the court reporter 
3 5 is taking down everything that’s being said today. Do you 

6 understand that? 

35 

7 AYeS. * 

8 Q AU right. This is a grand jury impaneled by 
9 United States district judge here in the District of Columbia 

10 and the grand jury is conducting an investigation of possible 
11 violations of federal law, including perjury, obstruction of 
12 justice and subornation of perjury. 
13 The Independent Counsel has authorization to 
14 investigate these acts by a grant of jurisdiction by a 
15 special division of the court, the United States Court of 
16 Appeals. Do you understand that? 
17 A Yes. 

18 Q The fmt thing I want to make sure you understan 
19 is that you have a right against self-incrimination. It’s 
20 your Filth Amendment right. You do not have.to answer any 
21 question today if a truthful answer may tend to incriminate 
22 you. Do you understand that?_ 
23 A Yes. 
24 Q Anything that you do say could be used against you 
25 in any kind of legal proceeding down the road and that’s why 
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1 that we can’t go out and reveal to anybody what you said 
2 inside this room. There are certain exceptions to that. 
3 The fmt exception is that there are people that 
4 we work with who help us with the investigation. We’re 
5 entitled to share what you say with them so that we can 
6 further the goals of the investigation, but anybody who gets 
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information like that, an FBI agent or a pamkgd or another 
attorney in our off&, is also bound by tbe rules of grand 
jury secrecy. Do you understand that? 

A ye.% 
Q The second exception is that some of the things 

that you say here could be used at a later proceeding or 
trial under certain cireumstanees, either to cross-examine 
you or as substantive evidence in a ease. Do you understand 
that? 

A yes. 
Q The third exception is that the Office of 

Independent Counsel has a reporting function. We have to 
prepare a final report and we under some certain 
circumstances have to issue a report to Congress. Some of 
what you say here today may be contained in portions of that 
report. Do you understand that? 

A Yes. 
Q You, on the other hand, are not bound by any of the 

grand jury sxreey laws. You can tell anybody anything abou 

Mult i-1 

Page 5 
you have that Fifth Amendment tight. Do you understand that? 

A Yes. 

Q If you’ve got a lawyer that you’ve retained for the 
purpose of this proceeding, you may feel free to go out and 
consult with that lawyer, but the lawyer cannot be with YOU 
inside of this room. Do you understand that? 

A Yes. 

Q Please tell me if you would like to go speak to 
your counsel at any point. 

A Okay. 
Q For the record, do you have a lawyer that’s 

representing you? 
A Yes. 
Q And could you give the grand jury the name of that 

lawyer? 
A Ivy Martin. 
Q Could you spell that please? 
A I-v-y M-a-r-t-i-n. 
Q Are you involved in any kind of agreement to share 

your testimony today with any other person or entity? 
A No. 
Q Let me tell you a bit about grand jury secrecy. 

All the people that I’ve identified as working with the 
Offkx of Independent Counsel and the grand jurors as well, 
we’re bound by the laws of grand jury secrecy. That means 
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what you said here today. DO you understand that” 
A Yes. 

Q All right. There’s three categories of people +c 
can appear before a grand jury. The first is a targer .4 
target is a person who is a putative defendant or am- who 

is likely to be charged in an indictment. You are nr: 3 
target. Do you understand that? 

A Yes. 
Q Do you also understand that no prosecutor in sly 

investigation can ever promise somebody that they will n?;er 
become a target? 

A Yes. 

Q Okay. The second kind of person is called a 
subject. That’s a person that the grand jury is inti%d 
in their conduct and it could be because there’s poss$le 
wrongdoing down to the fact that they’re just a person u% 
has knowledge about what the grand jury is investigating 
Do you understand that? 

A Yes. 

Q You are a subject in the broad sense. There’s a 
third type of person called a witness which is an informa! 
term that has come to encompass people who are simply 
witnesses. They’re subjects in the sense that they LX 
knowledge that the grand jury is interested about, but they 
have no involvement other than that they’re witnesses. A 
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perfect example would be tire teller in a bank that gets 
robbed. Do you m&r-stand that? 

A Yes. 
Q You are a witness. Do you un&rstand that? 
A Ye!L 
Q And you also Mderstand that no prosecutor in aq 

investigation eould%ver promise sorneMy that they’ll abq5 
beawitnessoralwaysbeasubjectorncveratargct. Ym 
understand that? 

A Yes. Couldyouclarifyoncemore,yousaidIama 
subject as well as a witness? 

Q Right AsIsaid,asubjectisaverybroadterm 
that includes everyone from a mere witness, like the tella 
inabankrobbcrywbojusthandedovutkmoncybeaxrx 
therewasaguninberfaaz_to someonewhothegrandjtq 
might think had some kind of involvement in the rohbety. a 
pasonwhomi$xbavcdrivcnsomamctlmamdthcgnmd~ 

is not sure whether this driver was part of the robbq 01 
just didn’t know qd just drove someone there. So it’s a 
very wide range of conduct Do you understand thar? 

A Ye.% 
Q Andthat’swhymbavtasu-~oryofwitncssto 

give you a better understanding of where you fit within 
subject. Do you understand that? 

A Yes. 
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1 Q Okay. So you understand that you’re a witness? 
2 A Yes. 
3 Q Okay. You’llt here because you reozived a subpoena. 
4 Is that correct? 
S A Yes. 

6 Q And I don’t believe that the subpoena called for 
7 any documents. Is that correct? 
8 A Yes. Correct. 
9 Q Okay. So you didn’t bring any documents with you. 

1 0 A I did not. 
1 1 Q Now, you have to understand that you can’t lie to 
1 2 us hen5 today. If you knowingly tell something that’s not 
1 3 trueormisstatesomethinganditturnsoutrobeamaterial 
1 4 fact, then that is a crime, it’s a violation of the perjury 
I 5 statute which is punishable by up to five years in jail and a 
1 6 $250,000 fine. It’s a felony. Do you understand that? 
1 7 A Yes. 
1 8 Q Is there anything that I’ve just explained to you 
1 9 that you don’t understand or you’d like me to explain again? 
2 0 A No. 
2 1 Q If there’s any question that I ask that you’d like 
2 2 me to make more clear, please ask me and 1’11 ask it again. 
2 3 And, again, I’ll remind you that if you’d like to speak tc 
2 4 your attorney at any time, please tell me and I’ll let you go 
2 5 out right away. Do you understand that? 
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All right. With all that said, let’s begin. 
Mr. Sparks, where do you work? 
I work for Booz-Allen & Hamilton. 
And what is your job title rhere? 

/ I am an associate. 
And what an: the general duties of an associate? 
Supervisory task management duties as well as 

I technical expertise on specific contracts. 
1 Are you working on a specific contract now? 
1 Yes. 
1 How‘ long have you been with Booz-Allen? 
1 Four and a half years. 
1 Okay. And what‘s your specific contract right now? 
1 My specific contract is with the Office of the 
1 
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Assistant Secretary of Defense for Public Affairs in the IRAM 

shop. 
Q Okay. Is that at the Pentagon? 
A Yes. 
Q Let me fist ask you, what’s your general 

backgroynd, your educational background? 
A High school graduate, college graduate. 
Q What was your major in college? 
A Management information systems. 
Q Does that have to do with computers? 

Page” Floyd Sparks, Jr., 5-12-98 
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A 

Q 
is. 

A 

Q 
A 

Yes. 
Page 11 

Why don’t you just very briefly explain what that 

Management information systems? 
Yes. 
It’s information systems or using information 

systems to support conducting and handling computer 
technology. 

Q Now, you just said that you have this current 
contract over at the Pentagon. Why don’t you tell the grand 
jurors what your assignment is as part of tbat contract and 
also what the general contract is for? 

A My responsibilities on the contract include task 
management of four other individuals who also work fo 
Booz-Allen. We provide network, workstation, software, 
hardware support to the Public Affairs. 

Q Okay. When you say software and hardware, you 
talking about computer software and computer hardware, 
correct? 

A Yes. Operating systems as well as support 
utilities such as Microsofr Offw, Word, Powerpoint, Exel, 
things of that sort. 

Q All right. Now, when you say support, I want to 
just discuss with you exactly what that means. Is it fair to 
say that when people have questions or problems with theii 
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Page 12 
particular computer or the software that’s running on it, 
tbFYE8ncoMtOvBMUSmcmbdSofyourgroupandasktbcm 
questions and then people in your group will vd, give 
them advice about how to deal with those problems? 

A Yes. 
Q Do you ever actually go to people’s workstations 

and do the worE for them? 
A We assist them in doing their work. If it’s 

somdmdy who nads help with Word or Pomxpoint or anything 
else, we assist them in getting started, We do not do the 
work for them. 

Q All right. What’s a typical kind of question that 
you might get or a request that you might get fro-m an 
employee? 

A Creating a Word template for memos. Helping them 
send tmail to individuals outside the Pentagon whae an OMIT. 
or Internet ad& is needed. Installing software that they 
need since they cannot install software themselves. 

Q All right. So in the case of someone who wanted to 
set up a template for a memo, they would ask you how to do 
it, you would give them instructions and then typically wbuld 
they go back to their computer_perforrn the operation? 

A Yes. And other times we will create the template, 
depending on the complexity. 

Q Ail right. And as far as instaliing software, you 
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Page 1: 
said that only people from your group install software? 

A COITeCt. 

Q So a normal employee at the Pentagon just can’t put 
up, say, a spreadsheet or some kind of program on their 
machine? 

A A spreadsheet is part of Microsoft Exel, so we 
don’t keep them from creating documents. We have a policy 
whacks they cannot go and buy a copy of Sidekick and load it 

on their machines. 
Q Okay. What kind of computers do the employees at 

the Pentagon in your area where you work, what do they have 
A They have IBM Pentium PCs. 

Q So that’s a standalone computer on each person’s 
desk? 

A Correct. 
Q Is that connected to a network? 
A Yes. 
Q Why don’t you briefly describe how that all works? 
A How the PC is connected to the network? 
Q Well, let me be a little more SpCCifiC. The 

network, is it for the whole building or is it just for the 
area that these employees work? 

A We have a centralized network. We have network 
servers that maintain the post office, common shares that 

5 each different office uses to store documents, and also our 
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Page 14 
I network equipment allows them access to the Internet. 1 

2 Q Okay. Are you familiar with a woman named Monica 2 
3 Lewinsky? 3 
4 A Yes. 4 

5 Q How do you know her? 5 

6 A She worked in the front office, one of the people 6 

7 that we supported. 7 

8 Q Did you have contact with her? 8 

9 A Yes. 9 

0 Q What kind of contact would you have with her? 0 

1 A The contact that I would have with other people 1 

2 regarding suppofi 2 

3 Q So professional advice regarding her computer and 3 

4 software needs? 4 

5 A &u-reCt. 5 

6 Q hythhg e1.W Other than that? 6 

7 A No. 7 

a Q What kind of computer set up did Monica Lewinsky 8 

9 have at the Pentagon? 9 

.O A The same as everybody else, an IBM Pentium PC. 0 

,1 Q Did Ms. &n&y’s computer receive and send 1 

2 e-mail? Did it have that capability? 2 

3 A Yes. It was on the network. 3 

4 Q And it was connected to the network, then? 4 

5 A Right. 5 

Page 15 
I Q Did she have the capability of getting in and out 
2 of the Internet, of accessing the Internet from her computer? 
3 A Yes. 

4 Q All right. Did you ev6r speak to Ms. Lewinsky 
5 about e-mail on her computer? 
6 A I spoke to her on different occasions about mail. 
7 Q Did you ever talk to her on an occasion where she 
8 wanted to discuss with you how to erase electronic mail from 
9. her computer? 

A Yes. 
Q How did that request start? Did she come to you in 

your office? Did she call you on the phone? Did she send 
you an e-mail? Did she send you a note? Do you remember? 

A She called and I went over to the front office or 
on diffu&t occasions wbae I would ans= the phone I would 
answer any question over the phone. 

Q Did she call you directly or did she call some sort 
of general number and the task was routed to you? 

A Everybody called a general number and typically the 
way our office was set up, whenever a request came from the 
front office, specifxally for Mr. Bacon or for Monica 
Lewinsky, I would be tasked to take care of it. 

Q Okay. You spoke with some. agents of the FBI about 
his on a previous occasion, correct? 

A Yes. 

Page 11 
Q And it’s my understanding that, am I’m going to 

just show you a calendar here, if you don’t mind, it’s my 
understanding that you told them that you had this 
conversation that we’re talking about now with Ms. Izwir& 
aboutaweekbeforesbeleftanditwasaf?erawe&nd,is 
that correct? 

A ItwasthtI~dayshewasthtrtatthePcntagon. 
I can’t recall which date. 

Q IfIrepresentedtoyouthatherlastdayonthe 
payroll was cm the 26th and it was aft~~ the wtekend, would 
you agree that it was most probably the 22nd that you spoke 
to her? 

A It was between the 22nd and the 24* I believe. 
Because I don’t recall it being on a Monday. 

Q Okay. So it would have been either the 23rd or the 
24th, but it could have been the 22nd. 

A Yes. It’s one of those days. It was before 
Christmas. 

Q Okay. And it was after the weekend. 
A Yes. 

A JUROR: Excuse me. What month? 
MR. BINHAK: We’re tallring. about December 19! 

I’m sorry. 
BY MR. BINHAK: 

Q All right. How long -- did you have a meeting with 
?.._ ,? - .-./ 
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1 her as a result of the phone call? I day or receive mail within the same day before you C/O% your 
2 A Are you talking about that specific phone call? 2 machine off, it is not saved into your mailbox. 
3 Q Yes. 3 Q So if you get a item of e-mail at, say, lo:00 in 
4 A I met her at the doorway and I believe it was like 4 the morning on a Wednesday and you read it and e- it by 
s a brief conversation. She asked pertaining to the mail. 5 2:OO in the afternoon on that same Wednesday, then it will 

6 Q And let me ask you a question. Do you remember her 6 not bc backed up overnight. 
7 demanoratthetimeyouspoketoheronthisday,December 7 A Or if she did not turn hei machine off. Our ha&up 
8 22nd, 23rd or 24th? 8 procedure was a batch tile that more or less ran an X copy 
9 A The best I could describe it when I spoke with the 9 and it was performed in tbc mornings when people logged in or 
o FBI agents was rushed. She just seemed rushed. 10 when they logged into their PCs after a reboot. So if shy 
1 Q Did she seem ne~ous at all? 11 received mail the same day and deleted it or sent mail the 
2 A The best I could describe it was rushed. I 12 same day and deleted it, then when she exited out of mail it 
3 couldn’t really tell whether it was nervous or not. It could 13 would not be a part of her mail file. 
4 havebeen. 14 Q And did she understand that when you told her that? 
5 Q Okay. You said that you had spoken to her before 15 A- She seemed like she did. 
6 on other occasions. Is that correct? 16 Q Okay. Then did you further explain under what 
7 A Yes. 17 circumstances mail would be backed up? 
8 Q This demeanor that you’re &scribing rushed, was it 18 A I explained to her mail is backed up, Mail is 
9 thesamedemeanorthatshehadhadonotheroccasionsthat 19 backed up. Our backup function is mail is backed up. We dc 
o you had spoken to her? 20 a full backup of all information stored on the network drives 
1 A From time to time, specifically, if Mr. Bacon’s PC 21 on Mondays and Tuesdays through Fridays are differential. 
2 was not functioning, she would seem kind of hurried, but that 22 Q Did you explain to her how long that backup would 
3 particular day, she seemed a bit more rushed than others. 23 last? 
4 Q Okay. How long was the conversation that you had? 24 A I explained to her that we had a four-week 
5 A I can’t recall. I believe it may have been no more 25 rotation. 

Page 18 Page 2C 
1 than a minute. It’s hard for me to tell from something that 1 Q What does that mean? 
2 happened in December. 2 A That xneansthatonthefourthweekweusethetape 
3 Q WeII, let’s put it this way. Was it deftitely 3 set I inthetapetiveS. 
4 less than five minutes? 4 Q SoletmejustmakesureIunderstand Soyouhave 
5 A I b&eve so. Yes 5 approximately 30 or so tapes - or actually, 20 or so if it’s 
6 Q And it was more than just a few brief seconds. 6 four - do you backup on the weekends? 
7 A You’re Iight. Right 7 A No. JustMonday through Friday. 
8 Q Why don’t you tell the grand jury what you 8 Q So there’s approximately 20 tapes, then, and you 
9 discussed during this meeting. 9 usenumhulonone&y,thennumher2andtbenyougo 
0 A She discussed - thz first question was about mail 10 rhrougb and then wbm you gu to tape 20, you go back to oat? 
1 because she had mentioned that Linda Tripp had told her 11 A The week took up six to seven tapes, so six to 
2 something to the effect of when she left the White House her 12 seven times four, 28 tapes. 
3 mail had gotten subpoenaed or something to that effect. 13 Q And then you’d go until those tapes wcrc finished 
4 Q- So Linda Tripp had told - according to Lewinsky at 14 and then go back. 
s this meting, Linda Tripp had told Izwinsky that when Linda 15 A ThefifthweeIc,weusedtheset 1. 
6 Tripp left the White House, Linda Tripp’s e-mail had been 16 Q All right. So something that was backed up and on 
7 subpoenaed. 17 the tape would be held on that tape until that tape was 
8 A Something to that effect. Correct. 18 reused. 
9 Q And what else did she say? 19 A Right. 
0 A She had asked me about our backups and about the 20 Q And that took approximately four w@s? 
1 way our e-mail was stored. 21 A Ri&t. 
2 Q And what was your response? 22 Q Didsheseemtounderstan~whenyoutoldherthat? 
3 A I explained to her the way that our e-mail 23 A I gueSS SO. Yes. 
4 functions is that our c-mail is on the hard drives and if you 24 Q Did she ask you for any particular help with 
5 receive mail the same day or you send mail within the same 25 problems? Did she indicate what she was interested in doing 

D.._. 1-l n.. qr, 



3686 

In rt: Grand Jurv Procccdims 
I 

Multi-PagC 

Page 2’ 

Floyd Sparks, Jr., 5-12-98 

Pag: 3 
Q And you mentioned how to delete within 24 hours I 

think to de!ete right away before it ever got to be backed 

UP* 
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1 other than asking you about general information? I 

2 A She didn’t go any further about why she was asking. 2 

3 Q Did she describe to you that she wanted to erase 3 
4 e-mail files from her own computer? 4 

5 A Not specifically. 5 

6 Q Did you get that impression from talking to her? 6 

7 A I got tlkz impression that -- usually when people 7 

8 leave public Affairs, generally people will ask me about how 8 
9 to go about removing their mailbox. They don’t ask me abou 9 

o the backup procedures, but they do ask me about removing th 0 
I mailbox. So I didn’t really put that much relevance in it. 1 

2 Q Did you get a sense whether Ms. Lewinslcy was more 2 

3 concerned with files that she sent or more umcemed with 3 

4 files that she received? 4 

5 A She didn’t really specify. She had asked me abou 5 
6 other people sitting at her PC and whether they could send 6 
7 mail. That’s the full extent to which she described it. 7 

8 Q Okay. After this short conversation that you’ve 8 
9 just described did you hear from Ms. Lewinsky again about 9 

.o this issue? 0 
!I A No. 1 
:2 Q Do you know where she went after you discussed this 2 

13 with her? 3 
:4 A I believe she went back to her desk. I went back 4 

:5 to my office. 5 
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Q Did MS Ixwinsky ask you any other questions about 

files on hard drives or on her hard drive or how to erase 
them? 

A I don’t recall. 
MR. WJSENBERG: Could I ask a question, Steve? 
h4R. BINFLAK: Of course, you may. 
BY hiR. WISENBERG: 

Q Mr. Sparks, if I heard you right, you mentioned 
that Monica - said originally came to you and said sornethin~ 
to the effect that Ms. Tripp had told her that e-mail gets 
stored on hard drives. Is that correct? 

A Something to that effect. Right. She didn’t 
specify that it was stored on the hard drive. She 
specifically more or less was saying that Linda Trip had told 
her that at the White House they were able to subpoena her 
mailbox. She didn’t tell me the technique or where it was 
stored. 

Q Okay. I thought I had heard you mention hard 
drive. Did you tell her that -- maybe it was that you told 
her that e-mail was on the hard drive. 

A That e-mail was stored on the hard drive? Yes, 
Sir. 

Q Okay. Then my question is we’ve talked about -- 
that you mentioned to her the backup, the four-week backup. 

A Right. 

A Within the same window session. 
Q Okay. What, if anything, did she ask you or d3 

you tell her about the problem of getting it off the hzd 
drive itself? 

A I don’t recall specifically telling her how to get 
it off the hard drive. I just instructed her that the wan. 
that our mail functions is that because it is a dynamic file, 
while you’re in mail, when you receive mail, when you sad 
mail, the fii changes. 

And I instructed her that if she received mail at 
2:00, as soon as she read it she deleted it, when she exir 
out, it eiirpties out her waste basket which is her delete mail 
folder. And the next morning when she logs in, that will not 
be a part of her mail file. 

Q But if she’s an employee who’s leaving and stre’s 
concerned about, among other things, past e-mail, erasing 
past e-mail wouldn’t you need - wouldn’t she need to know 
information about how to get rid of that e-mail that’s stored 
there on the hard drive? 

A I aSSumeSO. Yes. 

Q Is it possible that you all discussed this and you 
just don’t recall or what? 
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A I explained to her that we back up, we do full 

backups on Monday and on a Monday, whatever was in ha mail 
box or Tuesday through Friday, if she was at work and her 
mailbox was changed, it would be on a tape. 

Q Okay. But what about the issue of -- let me 
explain to you that you’re probably talking to the most 
computer illitera$ person in the room, so have a little 
patience with me here. 

A Yes, sir. 
Q But that still doesn’t speak, what you just said, 

to the issue of the stuff that’s still stored on the hard 
drive, right? I nrean, she hasn’t gotten rid of it within the 
window, it may even be beyond the four week period, but it’s 
neverbeenaasAoffoftbehanidrive. Ifsbe’sconcemed 
about that, about erasing her e-mails, wouldn’t that still be 
a problem? 

A If you’re asking me technically, yes. It would be 
backedupmcmeofthetapes. Ifyou’reaskingrneifshe 
asked me specifically about that, I don’t recall us ever 
getting that much in depth into that issue. I guess I’m 
misunderstanding what you’re asking me. 

Q probably it’s just my ignotaru~. What do you mean 
by tape set? 

A We have, as I was explaining, we have a four-week 
rotation, so four weeks, for each week, we use a tape set of 

Dqn,? 71 _ D"WT" 
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1 six to seven tapes. Now, last M&y, whatever was your 1 The original file you will not be able to pull up 
2 mailbox conteat, w have up on tbc backup. This Monday is a 2 and retrieve because it’s been written over and that’s 
3 different set. And if I want to restore what you had on your 3 what -- I guess that’s why I’m trying to explain it. a 
4 tape set last Monday, I could go to the last week’s set. 4 mailbox file itself, every time you receive mail, it cm&s 
5 Q But that’s a network wide system, correct? That 5 a new mailbox file. So it’s one file. All you mai] 
6 you’re describing_ 6 messages go into that one file. 
7 A The backup function? 7 BY MR. WISENBERG: ’ 
8 Q Right. The tape backup function. 8 Q Okay. And are you saying that when you do that 
9 A Right. 9 you’re going over, you’re writing over on the cornput& 

0 Q And that doesn’t -- correct me if I’m wrong, that’s 10 A You’re writing over that file. Correct. 
1 not literally stored on the hard drive of her desktop 11 Q But you don’t remember discussing this Specific 
2 computer, is it? 12 issue with the issue of stuff stored on the bard drive ant 

3 A The mail fde is stored on the hard drive of her 13 how to get rid of it with Ms. L&n&y? 
4 camputcr. when sk backs up in tk mornin&WhcntllCpersoll 14 A I explained the way -- and, again, the way I 
5 logs into their machine in the morning, a batch file copies 15 remember the conversation, I was more so talking specifically 
6 all of the specific files, more specifically documents, 16 about the mail file that gets backed up. That’s what I 
7 spreadsheets, mailboxes, up to a backup network drive. 17 thought she was asking me about. 

8 Q Okay. What happens to the stuff that’s on the hard 18 Q Do you recall discussing software with her? That 
9 drive? 19 is to say did she ask or did you recommend any software she 
0 A It Stays there. 20 could purchase to help her erase files? 
1 Q Okay. And that’s my question. If you’ve got a 21 A Just do a full erase, to do a non-retrievable erase 
2 person like Ms. L.cwinsky who has apparently come to you, and 22 on the hard drive? 
3 I’ll try to shut up in a minute, and has a concern about 23 Q Right. 
4 erasing among other things e-ma& she’s still got --just as 24 A No, sir. 
5 a theoretical issue, she’s still got to worry about the stuff 25 MR. WISENBERG: I’m sorry. I’m done. 

Page 26 Page 28 
1 that’s still stored on the hard drive itself, doesn’t she? 1 MR. BIMFAK: Go ahead. 
2 A Well, not necessarily because as soon as you delete 2 BY MR. TRAVERS: 
3 mail messages and you exit out of mail, if you have 500 mail 3 Q Just to clarify, if you have, using your example, 
4 messagesonthatmailfieandyou&lete400ofthem,when 4 500mcssa@zsinyolUma%oxandyoud&c400oftln&dlal 
5 thenzwas500ll&1 mssages, it could have been a mailbox 5 wyouharddrivt,onyourcomputa.youbave,1OObutoattw 
6 fileof4megabytes. WbcayOUddczc4OOmtssagesofthaf 6 backups that you described frcnn the -ark drives, you’re 
7 it becomes maybe,a 2 megabyte or a 1 megabyte file, so 7 still going to h&e those 500 messages backd up. 
8 actually that’s what I was saying, it’s a dynamic mail file 8 A From the previous backup. Correct’ 
9 because once you delete all those out, then the only thing 9 Q From the previous backup. And that wilI last for 
o that’s left is whatever is in your mailbox. 10 approximately four weeks? 
1 MR. WISENBERG: I don’t understand but maybe ii A Yes. 
2 someone else can pick up and help me on this. 12 Q So if somebody has 500 messages on their hand drive 
3 A JUROR: Sol, the question that you’re asking 13 and they want to delete 400 and they want to delete those 
4 relates to the hard drive itself wherein someone would have 14 permanently, it’s important to know how long the backup is 
s deleted a stored message on the hard drive. 15 going to be around. 
6 What Sol is referring to is that everi though it’s 16 A 1 guess so. Yes. 
7 been deleted., it can be accessed if it’s not been written 17 Q And you would also want to know exactly how 
8 over. He’s referring to that. It can be retrieved, I should 18 something is backed up. 
9 say, rather than accessed, if it hasn’t been written over. 19 A Yes. 

0 THE WITNESS: Well, I mean, I guess the best 20 Q How those are stored. 
I analogy I can think of is if you have a Word doe-t. you’ve 21 A Yes. 

2 created a letter you wrote to somebody. When you save it. 22 A JUROR: So on my e-m@1 screen that says I have 
3 it’s a certain file size. Tomorrow, you come in, you change 23 500 messages and I delete 400, so on the screen there’s only 
4 the contents of it and you save it and you save it three or 24 100, but on my hard drive, I still have those 500 becam 

s four different, three or four more iterations of it. 25 they haven’t been written over yet? E-mail is deleted off my 
n. __ -l< -7. -0 
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Page 29 
screen, but still on the hard drive because it hasn’t written 
over? 

THE WlTNESS: With the way that our mail system. 
the way that the client mail software worked, CC soon as you 
deleted something, it went into a deleted or a wastebasket 
folder. On most of the PCS, the setting is as soon as you 
exit out of mail, it purges that wastebasket so then those 
files are no longer a part of -- those mail messages are no 
longer a part of that mail file. 

A JUROR: And you say that software like Norton 
Utilities can pull those up sometimes? 

THE Wll?4EsS: &xiuse it’s the same file, I’ve 
never tried to do a restore, especially on a file that 
changes as often as the mailbox file, so as far as I know you 
cannot. 

A JUROR: Did Monica Lewinsky specifically ask you 

how to delete mail messages? 
THE WlTNESS: Yes. 
A JUROR: And what was your response to this fact 

scenario you just gave us? 
THE WlTNESS: Just to hit the delete key. You find 

the message, you delete the mail message. And actually that 
kind of a question was, you know, most users will ask that 
and once they figure it out, it’s actually something you 
don’t even have to ask because it’s rather intuitive with the 
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A JUROR: Okay. Excuse me, then. Let me clarify. 
during this discussion between December 22nd and 24th, did 
she ask you about deleting messages, deleting her e-mail 
messages? 

THEwlTNBss: Yes. 
BY MR. TR4VERSz 

Q And just to clarify, when you hit the delete key 
and delete that message, most likely it’s going to be around 
for four more weeks on your backup system? 

A Well, if on Monday you backup, Monday that you turn 
on your machine, it backs up that mail file up to the 
network, Monday night it m backed up. Tuesday you come in 
and you delete all those messages on your hard drive, those 
mail messages will not be, but on the tape from the previous 
night they will. 

Q Right. So there will still be a backup of those. 
A Right. On the network as well as on the tape. 
Q And you explained to her the system by which those 

backups are made. 
A Yes. 
Q And how long they’re kept. 
A Right. 

A JUROR: What I understood you to say earlier is 
that the e-mail that you receive is saved on your hard drive 
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in a specific location such that even if you delete it. CE 
next morning when you have additional mail, one would wre 
it in that same spot_ so it’s written over the old delete2 
messages. 1s that correct? 

THE WlTNESS: No. The mail file itself, it’s ju.? 
one large file. If you delete a mail message, it’s just &I 
deleting a page off of a document. The page goes away. I 
mean, that’s the best way I can describe it. I can’t figure 
out a better way to describe it, but if you delete a page off 
of a document, it’s the same concept and you add in anotkr 
page and that’s the way -- when you receive mail in, it’s 
like adding another page. 

If you go to page 2, you decide you don’t want it 
any longer, you delete the entire contents of page 2 and ycr~ 
save that document, then page 2 is no longer there. 

BY MR. WISENBERG: 
Q It’s no longer where? 
A It’s no longer on the hard drive in that one 

specific file. 
A JUROR: Does it get written Over? 
THE WITNESS: Yes. 
A JUROR: By the next message? 
THE ~ITNES: No. The messages - it’s like having 

a pail and as you get messages you’re throwing these items 
into that same pail. If you decide that you don’t want some 

Page 31 
1 of those items out of that pail, you just take them out of 
2 the pail and the pail itself more or less will grow as you 
3 acldmoreitemstothepailandtheumtentswilldaxeaseas 
4 youtakemoreitemsout I’mtryingtothinkofthebcst 
5 analogytodescribtifbutthat’sascIoseasIcanget 
6 BY MR. WISENBERG: 
7 Q Andthepaifiswhat? ‘Ykpailistkharddrive 
8 or the pail is your screen that’s showing you all the 
9 messages? 
0 A The pail is the mailbox file. It’s that one file. 
1 Our mailbox - the mailbox is just one fde. 
2 A JUROR: On the hard drive? 
3 THE WITNESS: Yes. 
4 BY MR. TRAVERS: 
5 Q So if the pail is full with 500 messages and you 
6 delete 400, the next day your pail is mostly empty. 
7 A ti-hmm. 
8 Q Then it’s going to be very difficult to get those 
9 400 deleted messages from the hard drive, because you’ve 
3 overwritten the mailbox file. 
1 A Right: But it’s not impossible to pull it from tht 
2 network backup. _- 
3 Q Because there's a copy of the full pail on the 
I network. 
5 A On the tape. Yes. 

n___ ?rl n._T-- 
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I read that document to you? I evidentiary integrity of computers? 
2 A kim-hmm. 2 A Can you repeat that? 

3 Q Okay. These are actions that were taken in order 3 Q Is there a protocol or a methodology that either 
4 to -- in response to a subpoena from our office for Ms. Tripp 4 Booz-Allen has in place or the Pentagon has in place fol 
5 and Ms. Lewinsky’s computer. is that correct? 5 responding to subpoenas for computers in order to maintain 

6 Mm-hmm. 6 the evidentiary intq-ity of the computer? That is, to make 
7 MR. WISENESERG: You have to say yes or no. 7 a full copy of everything, erased and non-erased, on a hard 

8 THE WITNESS: Oh, I’m sorry. Yes. 8 drive? Are you aware Of -- 
9 MR. WISENBERG: Thank you. 9 A Not that I’m aware of. No. 
0 BY h4R. BMHAK: I 0 Q So you’re not aware of one at Booz-Allen? 
I Can you describe, and you can use that document to 1 1 A No. 
2 refresh your recollection, if you’d like, what actions wtze 1 2 Q And you’re not aware of one at the Pentagon. 
3 taken with regard to the subpoena. 1 3 A Cornxt. 
4 A I remember taking Linda Tripp’s PC and using 1 4 Q When you were told to backup Linda Tripp’s 
5 Laplink and making an exact duplicate of her PC and taking 1 5 cornput&, did you know that that was in response to the 
6 that one back downstairs to her office. I 6 subpoena? 
7 Q And let me ask you a qllestion about Linda Tripp’s 1 7 A In the back of my mind, I figured it had to do witl 
8 computer and Laplink. Wkn you use Laplink, my understanding 1 8 something with that, but we were not ever told directly that 
9 is that that’s -- you take a cable and you connect two PCS 1 9 it was a subpoenaed item. 
:0 and by virtue of the cable and the software you make a 2 0 Q Did anybody tell you to use the Laplink process t( 
!I duplicate of the files that are on - if you have computer A 2 1 duplicate the fties on her computer? 
12 and you bavc computer B and computa A is the computa you 2 2 A In the capacity of my job, they asked me if there 
.3 want to make a backup of, you co-t computa B tn compu%z 2 3 wasawaytomakeanexactcopyofherharddrive,takethe 
:4 A, you use the software and then computer B contains all the 2 4 copy or the duplicate machine down there to her desk site and 
.5 tiles on computex A. IS that COXTWt? 2 5 the only way that I knew of to do that was with L.apIinl- 

Page 38 
A Yes. 
Q Okay. That’s what Laplink does. 
A Correct. 
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Q So it was your decision, then, to use the L&ink. 
A Yes. 
Q But you’re saying right now that that would not 

maintain the integrity of the unsaved or c&ted or not live 
files on the computer. 

Q That Laplink process will only copy and duplicate 
live files, correct? 

A conect. 
Q It will not duplicate the slack space on the 

computer or any files that arc not active. 
A That were deleted, no. Not that I’m aware of. / 

Q Okay. Now, are you familiar with the subpoena that II 
our oftice sent over to the Department of Defense for Linda 1 
Tripp’s and Monica Lewinsky’s computer? 1: 

A As far as I remember, wt? were just told to take 1 
careoftheseitemsandthattheFBIorsomebodywasgoingto 11 
come and take possession of them. 1 

Q Okay. Let me ask you this question. If you wanted 11 
to preserve the integrity of a computer in the sense you 1’ 
wanted a complete duplicate of the entire hard drive, would 1: 
you use Laplink to do that? 1’ 

A Down to even the deleted files? 21 
Q Ye.% 2 
A No. 2: 
Q All right. Is there a protocol that you’re aware 2: 

of that Booze-Allen or at the Pentagon in general for 2s 
responding to subpoenas and maintaining the documents, the 2: 

A Asfaras-likeIsaid,thewaythatthe 
informationwasd&minatedtomewast&yw20tedt4take 
possessionofLindaTripp’sPcbutatthcsameti.mehavea 
duplicate copy. 

Basedqonthatinformation,gi~thefactthatwe 
were going to take a duplicate down to her desk site, tha 
WasnotthePCthatwasgoingtobetakenintocustodyo 
whatever, so that was the recOmmen&tioClthatIh&ldbSCd 
upon the utilities that we had. 

Q All right, I’m just trying to find out exactly 
what happezd, so don’t take it as though I’m accu&g youol 
anybodyofanything. We’rejusttryingtogettoexaetlywho 
madcthcdccisioasandwhatQccisionswatmadZsoIctmgo 
over this thing again slowly. 

Based on what you told, that there was a duplicate 
machine coming down to Linda Tripp’s desktop and that her ’ 
machine was going to be taken away auddut somcwbcmelsetmd 
youwrretoldtomakesurethatthcnewmachinethatwas 
coming down would be an exact duplicate of wixtt Linda Tripp 
had on her machine, is that correct? 
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Page 41 

Q And so in order to perform that task that you had 
been assigned, you used this Laplink system to make tl~ 
duplicate machine, an exact copy of the machine that was 
formerly on Linda Tripp’s desk. Is that correct? 

A correct. 
Q But you’ve just told the grand jury now that by 

using the Laplink system that you are only duplicating the 
live files on Linda Tripp’s machine. Is that correct? 

A COI-IWt 
Q Okay. so then in fact it was not an CXaCt 

duplicate that you made, it was just a duplicate of the live 
filesandthatanythingthatwaserasedorintheslackspace 
of Linda Tripp’s computer would not have been on the 
duplicated machine. 

ACOlTeCt- 

Q Now, is it accurate to say that jus? by doing the 
Laplink process that some of the slack space on the Linda 
Tripp original machine would be altered because there would 
be some overwriting as part of the process of using Laplink 
and duplicating? 

A No. 
Q That is not true? 
A No. As far as I know, with Laplink, Laplink does 

not affect the machine that you’re copying from. It takes a 
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Page 42 
copy of those files. It’s just like copying a file from your 
hard drive t0 a floppy, You’re not changing the composithm 
of that file that’s on your hard drive when you copy it tc 
the floppy. And, in essence, that’s all that Laplinlc does. 

Q Okay. Now, when you booted up Linda Tripp’s 
computer, the original Linda Tripp computer, in order tc 
start the Laplink process, would that have changed or 
overwritten the contents of the slack space in Linda Tripp’s 
hard drive? 

A Only if when you run the backup it changes the 
archive bit on those files, which does not change the file 
composition, but it changes the archive bit because that? 
the only way we can tell whetber a tile’s been changed. And 
I don’t recall whe&r or not I canceled the backup when I 
booted her machine up. 

Q Okay. So it’s possible, then, that some of the 
contents of the hard drive would have been overwritten or 
changed as a result of booting up the machine. 

A The only thing that would change would be the filr 
attributes. 

BY MR. TRAVERS: 

Q What about Windows temporary files? 
A When you boot up Windows, it will purge the 

temporary files. 
Q And when you say purge -- 
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A It erases them. 

Q It erases them? 

Page 4 

A Actually, as soon as you exit out of Windows, if 
you do not have an abrupt exit out of Windows, those 
temporary files are for the most part deleted. 

Q And when you booted up Linda Tripp’s computer, did 
you boot up Windows? 

A Yes. 

Q So when you booted up Linda Tripp’s computer, 
did purge the Windows temporary files? 

A It possibly could have. Yes. If you’re asking me 
definitely, no, I don’t know. 

BY MR. BINHAK: 

Q Is there a way to copy a hard drive exactly such 
that nothing will change, not even a purging of any tempo- 
fdes or any other files on the hard drive, saved or unsaved? 

A I’m sure there is, but I don’t know of it. 
Q Did anybody tell you to not use such a process on 

Linda Tripp’s computer? 
A The Laplink? 
Q Did anybody instruct you to not use a system that 

would completely copy exactly the contents of the hard drive 
as it was when it was sitting on th desk before you got 
there? 

A I’m sorry. I’m trying to understand. You’re 
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saying did anybody instruct me not to use a utility that 
would make an exact copy? 

Q Yes. 
A No. 

BY MR WBENTSERG: 
Q Isn’t that called imaging? Isn’t t+znz something 

called imaging *here you can mah - you’re essentially 
taking a picture of the hard drive and you don’t lose 
anything, like losing teznp files you talked about? 

A Ifthetempfilewasontheharddrive,thenit 
would havt been copied over because it’s an actual file. 
LikeIsi3id,nooneinstructedmenottousesomethingthat 
would make an exact copy. No OIE ins-d me. 

And, like I said, based upon my best professional 
knowledge,IfiguredLaplinkwastheonlywaythatllcnewoi 
to mabz an exact copy of a hard drive regarding the. filez 
that are visible to the user. 

Q HOW about this imaging that I mentioned? Are you- 
familiar with that? 

A I’ve heard that there is imaging software, but I 
was more familiar with Laplink, so I couldn’t speak to you of 
this imaging software. 

Q Do you know what imagingis? I mean, for those of 
us who aren’t experts. If you could give us a nutshell 
definition of imaging. 
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A I guess the best way to describe it would be if you 

were looking -- it’s like taking the hard drive and taking 
its reflection out of the mirror and placing it at a 
different destination. 

BY MR. BINHAK: 
Q So you did not do that process, the imaging 

process. 
A No, I did not. 
Q And no one told you not to do that? 
A No, they did not. 
Q That was a decision you made on your own, based on 

the tasks that you were given. 
A Yes. 
Q Do you remember who gave you the task to deal with 

Linda Tripp’s computer, duplicate it? 
A To be honest, I don’t recall. It would have been 

either Rick Silva or Bonnie Nicholson. 
Q Did anybody suggest to you or intimate to you or in 

any way instruct you that it would be okay not to have 2 
complctc image of Linda Tripp or Monica Lcwinsky’s bard drive 
when you were doing the duplication? 

A No. 
Q Did you have anything to do with Monica L&n&y’s 

computer and the duplication of that? 
A As far as I remember, they just took possession of 
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bersbceauseattbattimeanewpersoncameinandtbeygave 
heranewPC. Iwasnotintheofficeatthetime. There 
werethreeorfour&ysIwasnotinwhilethcy~doing 
some of these things. 

Q Okay. So you dealt with Linda Tripp’s but not with 
Monica Lewinsky’s. 

A Gorreet 
Q Were you at any of these me&ingS that SWTOUdeK 

the decision - let me ask it a different way. Did you 
attend any of the meetings wbem there was a decision made 
about what to do with Monica Lewinsky’s computer or Linda 
Tripp’s computer in response to a subpoena from the Office o. 
Independent Counsel? 

A No, I was not. 
Q So you were simply following the instructions thal 

were given to you from people who attended the meeting. 
A hTeCt. 

MR. BINHAK: All right, Mr. Sparks. Let me ask you 
to just step outside of the room for a moment. There’s a 
possibility that the grand jurors will have some additional 
questions for you. If they do, I’ll ask you to come back. 
If not, you will be free to leave. 

And, Madam Foreperson, just for the record, there 
were: no unautborizcd people in rhe room and we had a quorum 
the whole time. 

Page 47 1 
1 THE FOREPERSON: Absolutely had a quorum. 
2 h4R. BINHAK: Thank you very much. 
3 (The witness was excused.) 
4 (Whereupon, at I:00 pm., the taking of testimony 
5 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 
6 concluded.) 
7 ***** 
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To: WHOM IT MAY CONCERN 

I 

ROUl: Bonnie Nicholson 

Date: . January 27, 1998 

Subject: Computer Requirements 

On Friday, Jan 23, 1998, returned from meeting with CAPT 
Doubleday, Pat Bursell, Celia Hake, Jamie Graybeal, Rick Silva, 
and Bonnie Nicholson after a diScuSSiOn about the turnover of 
computer equipment to General Counsel. I was told to'take 
Monica's and Linda's PC and give them another PC. The following 
actions- took place with Rick Silva, Floyd Sparks, Chris Harrell, 
Jodi Johnson, Traci Antonson, Nancy Gorski, LT Seaman, Quigley, 
and Pat Bursell. The dates for the actions are from January 23, 
1998 to January 27, 1998 at 12: 0 P.M. for IRM. 
l (3rl.5.P-M .-,-Jan=-- 23) perfo ru& .-.. . . _ a backup-of _Monica~'s~C'SO -2 

info could be &pied to another .PC for-F&. Shender (b&ET QUA-j\ 
. checked Ms. Shender's backup for accuracy 
i took PC from MS; Shender's desk‘ and put in IRM'I&b 
. took another PC to Ms. Shender's desk and setup the calendars 

and update macros 
l discussed in meeting that several copies of the info was 

required. At that time, Rick Silva went to BTG to purchase 
the ZIP disks for the copies 

l Priday,(4:15 cm), Jan. 2~) Rick silva aisc.-.g&~&~ fi’+ .@-.-* 

and put’in IRH lab"fbr a backup. and a laplink process .of info 
to another CPU. Worked was completed and on Saturday, 
took the CPU to DPCR and installed at Tripp's desk( 

Floyd+Ptb 

l Floyd Sparks did all of the backup copies which includee! 
Monica's and Linda's complete backup for three weeks and the 
mailboxes on Friday, Jan 23 and Saturday, Jan 24 

l Monday, Jeuary 26, a meeting was held in the FO. Attendees 
were Mr. Bernath, Mr. Wilson, Pat Bursell, Bonnie Nicholson, 
Celia Roke, CAPT Doubleday. At that time, the discussions 
were about Tripp working at home, 
mail, 

who will print Tripp's e- 

\ j$JJ 

and status of computer printouts, 
Monday, January 26, Traci Antonson viewed all contractor's' 

>-=;-. yL 
c 

mailboxes for verification for mail to and from Tripp and 

:z 
Lewinsky. All documents were given to Pat Bursell. 
Silva gave Pat Bursell his info on Friday, Jan. 23. 

Rick 

/ i'Monday,'.Jami~"'Za,' Chris. connected Tripp n 6’ and %ewhkym r’.bid 
_PC to the network:---.. At that'tiriie'-;"hd'st~ed-"pz;kig'ail 'info 
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pg+ -~g~;~~5y=$y$-== ;=z 
Offi&eT startiag printing Tripp's e-mail. 

JI WOUXI 
PC vas relocated t0 bM, 2E811, for another person 

4 P.M. the 

the task of printing Tripp's mailbox. 
to pickup 

A6 of Tuesday, 11:30 
A.M., XRM doesn't know the status of the print task. 

l On Monday, Jan. 26., Pat Bursell was having a telephone 
coversation with Brad, GC. Bonnie walked into Pat's office 
and was asked to join the conversation. Brad ask what the 
type of media would they be receiving. I explained to him 
that we used zip disk and he would need a zip drive and 
PICUNZIP software. He said &e wasn't computer savvy and he 
would check with his computer support-# I haven't heard or 
receivdany messages from him on this subject. 

l On Tuesday, Jan- 27, a meeting was held in the PO with Mr. 
Bernath, Pat Bursell, Nancy Gorski, Jamie Graybeal, and Bonnie 
Nicholson. The only part of discussion IRM participated was 
the discussion of the computers. Previous info within that 
meeting that was discussed, IRM has no knowledge. 

l On Tuesday, Jan. 23, three sets of zip disk (9 per set) were 
given to Pat Bursell. 
and Lewinsky backups 

The contents of the tapes are Tripp 
for l/23/98; Tripp and Lewinsky backup6 

for 12/29/97 and l/5/98; Tripp'e mailbox; Lewinsky's mailbox. 
bother set of tapes will be put in DM's safe in 2E811. _ _. . _-. - .- 

l . On'Tuesday, 
-.. _.. 

'Jan; 27_;%ewinskyW~CPU wzW'~~m-fat-3u,rs~;__ 
with a hand receipt, 
signatures.- 

Pat Bur6ell will follo&-up with-Gt'for 

7 
l On Tuesday, Jan. 27, some tapes of transcripts were found in 

the PO travel computer bag. All tapes were given to Mr. 
Y Bernath. 

TOTFY. P.03 
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Date of nanscnption 4/20/98 

FLOYD SPARKS, JR., Computer Consultant, sub-contractor 
from BOOZE, ALLEN, & HAMILTON, INC., and assigned to the Office 
of Information Resource Management (IRM), U.S. Department of 
Defense, was interviewed in the offices of the Pentagon General 
Counsel, on March 9, 1998. Also present was Ms. IVEY MARTINS, 
Corporate Counsel, from BOOZ, ALLEN, h HAMILTON, INC., 
8283 Greensboro Drive, McLean, Virginia, and Deputy General 
Counsel for the Pentagon, BRADLEY WEIGMANN. Representing the 
Office of the 

Investigation 

After a brief explanation of the purpose of the 
interview, SPARKS advised that MONICA S. LEWINSKY had requested 
his assistance on how to erase certain files and e-mail messages 
from her desk computer located just outside the Office of the 
Secretary of Defense for Public Affairs, KENNETH BACON. This 
request came approximately one week prior to her resignation, 
because he had already been notified of her pending departure. 
He was not approached personally by LEWINSKY, but was assigned to 
assist her after she contacted the IRM help line. When they met, 
she acted excited and agitated about her concerns in erasing 
information and pressed SPARKS for instructions. 

LEWINSKY told SPARKS that, based on discussions she 
had with LINDA TRIPP, LEWINSKY understood that deleted files and 
e-mail from her computer could still be retrieved later, unless 
erased. LEWINSKY was concerned that other employees who 
occasionally_utilized her computer could retrieve and.read her 
personal communications. She was specifically concerned about 
e-mail she had sent, more than ones she may have received. 

SPARKS instructed LEWINSKY on how to erase her e-mails 
in a brief meeting just outside her office. He explained that 
e-mail messages received or sent, which were deleted the same 
day, did not get automatically backed up in the Pentagon's back- 
up system. All other messages were recorded and saved for four 
weeks on a rotational schedule at an off-site facility. This was 
done to maintain the integrity of__the computer files in case of a 

investigation on 3/09/98 it Washington, D.C. Ftic, 29D-OIC-LR-35063 

_, 

by Date dictated 4/20/g-8 
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Connnuamn of OK-302 of FLOYD SPARKS, JR. ,On 3/09/98 .Fqc 2 

national emergency. After four weeks, tapes were rotated back 
and used over again to record communications. Once new 
information was recorded over the backed up information, the old 
information was written over. 

SPARKS advised that once he carefully explained the 
procedures to LEWINSKY she returned to her desk. He never 
physically went to her computer, and he was never re-contacted by 
LEWXNSKY for further assistance. 
that he had solved h& problem. 

In his opinion, SPARKS believed 
He also had no information, or 

knowledge, that any other IRM computer specialists were ever 
enlisted by LEWINSKY to provide further assistance. 

According to SPARKS, his boss, BONNIE NICHOLSON, had 
instructed IRM employees that it was a department policy to 
provide instruction, but not actually perform operations for 
employees seeking advise. Additionally, there was a policy that 
IRM employees were forbidden from entering an employee's personal 
computer to delete files. However, IRM did issue bulletins 
encouraging employees to occasionally erase old temporary, cache, 
and e-mail files in order to make space on the hard drive which 
had a finite capacity. 

SPARKS advised that neither he nor his IFU4 associates 
were provided the computer software tools such as 'utilities,' 
which could permanently erase information from a hard drive. He 
also advised that he had no software to perform image processing 
of a hard drive. 

MS: IVEY MARTINS, the B&Z, ALLEN, & HAMILTON, INC. 
attorney, representing SPARKS and their employer requested any 
further contact with her client be channeled through her office. 
Thereafter, SPARKS provided a home address of _ 


